
Protokół Nr LII/22
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 23 lutego 2023r.

LII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 23 lutego 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:03 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
- Joanna Kurasz
- Adam Ratka

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LII/653-661/23.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 17 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Damian Kiecka oraz Radnego 
Damiana Mrowiec. Jako Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Damiana Kiecka.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Adam Ratka, Mateusz Szweda 



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wycofania z porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Orzesze, ze względu na brak opinii 
Kuratora Oświaty. 

Głosowano w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Miasto Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Adam Ratka, Mateusz Szweda 
 
 

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z LI Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki.
 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił, że:

• zlecono wykonanie dokumentacji projektowej budowy sieci (linii) oświetlenia ulicznego w 
ciągu ul.Przy Lesie w Orzeszu-Zawadzie, ul.Tyskiej w Orzeszu-Zawiści i ul.Jagodowej w 
Orzeszu-Gardawicach,

• przeprowadzono negocjacje po przetargu na rozbudowę Szkoły Podstawowej Nr 6 w Orze-
szu-Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole, dzięki czemu cena z przetargu została ob-
niżona,

• trwa projektowanie inwestycji - rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• rozpoczęto prace związane z budową placu zabaw na nowej działce w centrum miasta, 

• zlecono wykonanie dokumentacji projektowej budowy sieci kanalizacyjnej w 
Orzeszu-Jaśkowicach, która dociąży oczyszczalnię ścieków wybudowaną przy rozbudowie 
Szkoły Podstawowej Nr 4 o nowe przedszkole,

• złożono wniosek o uzyskanie dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 
wykonanie remontu ulic: Plebiscytowej, Konarskiego, Mickiewicza, Czarnieckiego, 
Ks.Henryka Bednarczyka, Krasickiego, Mlecznej,

• Miasto Orzesze nie otrzymało dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 
budowę odcinka ul.Zacisze w Orzeszu-Zawiści wraz z oświetleniem i budowę ul.Brzozowej 
w Orzeszu-Jaśkowicach wraz z oświetleniem. Dodał, że zadania te znalazły się na liście re-
zerwowej dla województwa śląskiego, 



• ciągle zmniejsza się różnica pomiędzy liczbą osób zameldowanych a liczbą osób, co do któ-
rych złożone są deklaracje dotyczące odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych,

• podjęcie uchwały o zmianach w budżecie pozwoli na projektowanie rozbudowy sieci kanali-
zacyjnej w naszym mieście, co wiąże się także z koniecznością zmiany aglomeracji,

• ze względu na brak pewności otrzymania z Urzędu Marszałkowskiego środków na dofinan-
sowanie projektu „Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej w Gminie 
Orzesze” zrezygnowano z przystąpienia do projektowania instalacji przetwarzania odpadów 
organicznych (osadów ściekowych) w procesie hydrotermalnej karbonizacji,

• rozważana jest kwestia przejęcia przez miasto zimowego utrzymania chodników przy dro-
gach wojewódzkich i powiatowych w zamian za przekazanie na ten cel środków finanso-
wych przez zarządców dróg. Dodał, że jeżeli zarządcy drogi nie wyrażą zgody na przekaza-
nie na te zadania środków finansowych wystąpi do Rady o ich zabezpieczenie w budżecie 
miasta.

Radni poruszyli sprawy:

• wymiany kraty na oczyszczalni ścieków i usunięcia występujących awarii,

• konieczności wyrównania nawierzchni ul.Piłsudskiego,

• konieczności wznowienia rozmów z zarządcą drogi ul.Mikołowska w temacie montażu 
sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych w rejonie szkoły, 

• konieczności zamieszczenia na stronie Gazety Orzeskiej korespondencji pomiędzy Urzędem 
Miejskim Orzesze a Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie montażu 
sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych na ul.Mikołowskiej w rejonie Szkoły 
Podstawowej w Zawiści, 

• rozważenia możliwości zorganizowania spotkania z udziałem zarządców dróg, aby 
przekazali mieszkańcom swoje stanowiska w sprawach kierowanych do nich prze miasto, w 
tym odnośnie odśnieżania chodników przy drogach nie będących własnością gminy,

• poinformowania nawet Ministerstwa poprzez posłów czy senatorów z naszego rejonu o 
marginalizowaniu na szczeblu krajowym czy wojewódzkim zagrożeń na terenie miasta, 

• wystąpienia do Starostwa Powiatowego o rozważenie możliwości utworzenia bezpiecznego 
pobocza w Królówce na kolejnym odcinku od ronda w kierunku Zgonia, 

• konieczności poprawienia stanu technicznego wiat przystankowych przy DK 81,

• rozważenia możliwości poszerzenia informacji przekazywanych mieszkańcom na facebook 
Gazety Orzeskiej.

Przewodniczący Rady zasygnalizował, że prawdopodobnie w miesiącu kwietniu na Sesję Rady 
Miejskiej zaproszeni zostaną przedstawiciele Starostwa Powiatowego w Mikołowie oraz Radni z 
terenu Orzesza w temacie stanu dróg powiatowych na terenie miasta. 

Poinformował, że 29 stycznia br. zakończył pracę sztab Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w 
Zawadzie, któremu w roku bieżącym udało się zebrać kwotę 55.968,26zł. Przekazał podziękowania 
i uznanie wszystkim osobom, które pracowały w sztabie. 

Przedstawił, że wpłynęło sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Mikołowie 
łącznie z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 



mikołowskiego za okres od 01.01.2022r. do 31.12.2022r., co jest dostępne w Biurze Rady do 
zapoznania się przez zainteresowanych radnych.

Podał do wiadomości, że w temacie funkcjonowania oczyszczalni ścieków Radny Lechosław 
Łukasik złożył interpelacja, na którą została udzielona odpowiedź. Zakomunikował, że temat będzie 
też przedmiotem analizy przez Komisję Rewizyjną.

W trakcie punktu 4 na posiedzenie przybyli Radni: Joanna Kalus-Grzegorzek i Mateusz Szweda – 
19 osób obecnych na sali.

5. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2023-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 
2023-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Piotr Szola
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Mateusz Szweda
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka



c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

d) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gliwicach skargi wraz z odpowiedzią na skargę - skarga na Burmistrza Miasta w 
przedmiocie braku rozpatrzenia wniosku o przyznanie dodatku węglowego
Przewodniczący poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu 
złożonej skargi postanowiła o jej przekazaniu do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 
skargi wraz z odpowiedzią na skargę - skarga na Burmistrza Miasta w przedmiocie braku 
rozpatrzenia wniosku o przyznanie dodatku węglowego. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

e) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach skargi wraz z odpowiedzią na skargę - skarga Wojewody Śląskiego na Uchwałę Nr 
XXVIII/331/21 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 04.02.2021r. zmieniającą uchwałę w sprawie 
statutu Miejskiego Ośrodka Kultury w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu 
złożonej skargi postanowiła o jej przekazaniu do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach 
skargi wraz z odpowiedzią na skargę - skarga Wojewody Śląskiego na Uchwałę Nr XXVIII/331/21 
Rady Miejskiej Orzesze z dnia 04.02.2021r. zmieniającą uchwałę w sprawie statutu Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

f) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Orzesze na rok 2023
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Orzesze na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda
PRZECIW (1) Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

g) Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez 
gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, sposób ich świadczenia oraz wysokość cen za te usługi
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Przedstawił protokół z dnia 23 lutego 2023r. z przeprowadzonych konsultacji w celu 
poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w sprawie 
określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposób ich 
świadczenia oraz wysokość cen za te usługi

Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez gminę w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, sposób ich świadczenia oraz wysokość cen za te usługi. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, 
Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krzysztof Giel
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych przy 
ul.Dolnej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych przy 
ul.Dolnej. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

i) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
położonej w Orzeszu przy ul.Wiejskiej, obręb Zawada
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w 
Orzeszu przy ul.Wiejskiej, obręb Zawada. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 



Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

j) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz 
granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Orzesze
Wycofane z porządku obrad

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Miasta za II półrocze 2022 roku
Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Miasta za II półrocze 2022 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, 
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (2) Joanna Kurasz, Adam Ratka

7. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął 
LII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

                                                      Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


